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جنگ در اوکراین بازارهای نفت را 
برای همیشه تغییر داد؟

زنجیره تامین جهانی درهم شکســته، تورم افسار گسیخته، کمبود انرژی و 
افزایش قیمتهای کالا حتی پیش از حمله نظامی روسیه به اوکراین وجود داشتند 
و اکنون به نظر می رسد همه چیز به یکباره وخیم تر خواهد شد.به گزارش ایسنا، 
چه مدت طول خواهد کشید تا اوضاع عادی شود؟ استراتژیستهای ژئوپلیتیکی 
به منظور تحلیل بازار نفت، درباره چگونگی پایان این جنگ، فرضیه هایی مطرح 
کرده اند. ســوال مهم این اســت که آیا این جنگ بــه زودی پایان پیدا خواهد 
کرد. متاســفانه جواب به این سوال دشوار است زیرا به عوامل متعددی بستگی 
دارد. با این حال ســوال مهم تــری وجود دارد: آیا اوضاع به شــکل عادی خود 
برمی گردد؟بعضی از ناظران می گویند این طور خواهد شد. به عنوان مثال مایکل 
لینچ، تحلیلگــر انرژی در مقاله اخیری برای فوربس نوشــت: دیر یا زود جنگ 
پایان خواهد گرفت و بازار نفت به وضع عادی برمی گردد و قیمتها به سطح قابل 
قبول تری برمی گردند. یکی از تحولاتی که وی پیش بینی می کند، برداشته شدن 
تحریمهای غربی علیه روسیه و متعاقبا، بازگشت وضعیت دنیای انرژی به دوران 
قبل از جنگ اســت.با این حال غرب اعلام کــرده که تحریمها را همین طوری 

برنخواهد داشت. 
در واقع آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا اظهار کرده است حتی اگر روسیه 
تصمیم بگیرد از اوکراین خارج شــود، آمریکا تحریمها را لغو نخواهد کرد. مسکو 
باید تضمینهایی ارائه کند که دیگر هرگز به اوکراین حمله نخواهد کرد.در مقابل، 
روســیه روشن کرده است که به هیچ وجه نیت خروج از اوکراین یا فراهم کردن 
ضمانت های عدم حمله در این مقطع را ندارد. بنابراین می توان با اطمینان گفت 
که تحریمها برای آینــده قابل پیش بینی به قوت خود باقی می مانند.هرچه این 
وضعیت برای مدت طولانی تری ادامه پیدا کند، احتمال بیشتری وجود دارد که 
تغییرات غیرقابل بازگشتی مانند چرخش اروپا به سمت واردات LNG به جای 
واردات گاز روسیه از طریق خط لوله و تغییر مسیر صادرات انرژی روسیه به آسیا، 
اتفاق بیافتند.  قیمت های نفت و گاز هم برای مدت طولانی تری بالا خواهند ماند.

لینچ هم در مقاله خود نوشته است: حتی اگر تحریمها برداشته شوند و بشکه های 
نفت روســیه به بازار برگردند، ذخایر نفت ســازمان توسعه و همکاری اقتصادی 
)OECD( ۳۰۰ میلیون بشکه پایین میانگین پنج ساله است که به معنای بالا 
ماندن قیمتها تا زمان پر شدن دوباره سطح این ذخایر است.به گفته این تحلیلگر، 
بــا کاهش قیمتها، تقاضا با وجود ایــن حقیقت که قیمتها همچنان کاملا گران 
هستند، تقویت می شود. در واقع آمریکایی ها دوست دارند سوخت در بزرگراه ها 
بسوزانند.در حال حاضر فروش خودروهای برقی با وجود قیمتهای بالاتر که ناشی 
از کمبود مواد باطری است، رو به رشد است. فروش جهانی خودروهای برقی ۱۲۰ 
درصد افزایش پیدا کرده و این تازه شــروع است. قیمتها می توانند بالاتر بروند و 

عرضه خودروهای برقی را با کمبود روبرو کنند.

افزایش ۵۴ درصدی پرداخت تسهیلات
 به بخش های اقتصادی 

براســاس آخرین داده های آماری سال گذشته ۲۹ هزار و ۶۸۱ میلیارد ریال 
تسهیلات به بخش های اقتصادی پرداخت شده که در مقایسه با سال ۱۳۹۹رشد 
۵۴.۱ درصدی داشته است.به گزارش بانک مرکزی، بررسی داده های آماری بانک 
مرکزی حاکی از این اســت که تســهیلات پرداختی بانک ها طی ۱۲ ماهه سال 
۱۴۰۰ به بخش های اقتصادی مبلغ ۲۹ هزار و ۶۸۱ هزار میلیارد ریال بوده که در 
مقایســه با دوره مشابه سال قبل مبلغ ۱۰ هزار و ۴۱۴ هزار میلیارد ریال معادل 
۵۴.۱ درصد افزایش داشــته است.سهم تسهیلات پرداختی در قالب سرمایه در 
گردش در کلیه بخش های اقتصادی طی ۱۲ ماهه ســال جاری مبلغ ۱۹ هزار و 
۳۷۸ هزار میلیارد ریال معادل ۶۵.۳  درصد کل تسهیلات پرداختی  است.سهم 
تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه در گردش بخش صنعت و معدن در ۱۲ 
ماهه ســال جاری معادل ۶ هزار و ۹۵۱ هزار میلیارد ریال بوده است که حاکی 
از تخصیــص ۳۵.۹ درصد از منابع تخصیص یافته به ســرمایه در گردش تمام 
بخش های اقتصادی است.براســاس این گزارش، از ۸ هزار و ۹۷۹ هزار میلیارد 
ریال تسهیلات پرداختی در بخش صنعت و معدن معادل ۷۷.۴ درصد آن مبلغ 
۶ هزار و ۹۵۱ هزار میلیارد ریال  در تأمین ســرمایه در گردش پرداخت شــده 
است که بیانگر توجه و اولویت دهی به تأمین منابع برای این بخش توسط بانک ها 
در سال جاری است.شایان ذکر اســت که همچنان باید در تداوم مسیر جاری، 
ملاحظــات مربوط به کنترل تورم را نیز در نظــر گرفت و همواره مراقب قدرت 

گرفتن پتانسیل تورمی ناشی از فشار تقاضای کل در اقتصاد نیز بود.

ضریب نفوذ تلفن ثابت در ایران به ۳۴.۹۶ درصد رسید
ضریــب نفوذ تلفن ثابت در کشــور به ۳۴.۹۶ درصد رســیده و بیش از ۳۸ 
میلیون خط منصوبه را شــامل می شــود که بالغ  بر ۳۷ میلیون از این خطوط 
منصوبه، مربوط به شرکت مخابرات است.به گزارش ایسنا،  سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی، شــاخص های آماری بخش ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
تا پایان ســه ماهه چهارم سال ۱۴۰۰ را منتشــر کرد. ضریب نفوذ تلفن ثابت، 
۳۴.۹۶ درصد است که با احتساب شرکت مخابرات ایران، FCPها و شرکت های 
Servco به میزان ۳۸ میلیون و ۸۳۸ هزار و ۹۳۷ خط منصوبه و ۲۹ میلیون و 
۳۸۳ هزار و ۳۴۸ خط دایری را شامل می شود.طبق این آمار،  تعداد اشتراک های 
تلفن ثابت توسط شرکت مخابرات ایران به مجموع ۳۷ میلیون و ۸۶ هزار و ۵۲۳ 
خط منصوبه رسیده که شامل ۳۱ میلیون و ۲۳۶ هزار و ۵۴۰ تعداد خط منصوبه 
شــهری و پنج میلیون و ۸۴۹ هزار و ۹۸۳ خط منصوبه روستایی می شود. تعداد 
خطوط دایری مخابرات نیز به مجموع ۲۹۸ میلیون و ۶۲۵۵ رســیده که شامل 
۲۵ میلیون و ۳۱ هزار و ۳۱۳ خط دایری شــهری و ســه میلیون و ۹۷۴ هزار و 
۹۴۲ خط دایری روســتایی می شــود. همچنین اشتراک های تلفن ثابت توسط 
شرکت های FCP، مجموع یک میلیون و ۷۴۰ هزار و ۹۹۲ خط منصوبه و ۳۶۵ 
هزار و ۶۷۱ خط دایری را شامل می شود. شرکت های Servco نیز مجموع ۱۱ 

هزار و ۴۲۲ خط تلفن ثابت دارند.

واحدهای صنفی بدون مجوز باید ساماندهی شوند
معــاون صنایع عمومــی وزارت صمت گفته که حــدود ۶۰۰۰ واحد صنفی 
بدون مجوز در ســطح کشور وجود دارد که کار را برای نظارت و قانونمند کردن 
بازار دشــوار کرده و اتحادیه های باید آن ها را ساماندهی کنند.به گزارش ایسنا، 
علیرضایی شــاه میرزایی در جلســه هفتگی مقابله با قاچاق در جمع خبرنگاران 
گفت: در این جلســه تاکید شــد ۵۳ قلم دیگر مکلف به درج شناسه رهگیری 
هستند.وی افزود: توزیع کنندگانی که به صورت سازمان یافته فعالیت می کند، 
چه تولید کننده قطعات و خودروســازان باشــند و چه فروشگاه های اینترنتی 
می توانند علاوه بر کمک به رهگیری کالا، در سایر بخش ها مثل خدمات پس از 
فروش و ضمانت اقدام کنند.به گفته این مقام مسئول در این حوزه فراخوان داده 
شده که هر کسی می تواند در حوزه توزیع یا زنجیره ای کردن تعمیرکاران و ارائه 
خدمات پس از فروش به صورت سازمان یافته عمل کند حمایت می شود چراکه 
می تواننــد در جلوگیری از کالاهای قاچــاق و  تقلبی کمک کند. محمدمهدی 
برادران، معاون صنایع عمومی وزارت صمت نیز در حاشیه این جلسه اظهار کرد: 
حدود ۶۰۰۰ واحد صنفی بدون مجوز در سطح کشور وجود دارد که کار را برای 

نظارت و قانونمند کردن بازار دشوار کرده است.

قیمت سیب زمینی، گوجه فرنگی و بادمجان 
همچنان در صدر

چندهفته ای می شود که قیمت گوجه فرنگی، سیب زمینی و بادمجان در بازار 
افزایش یافته اســت و به کیلویی بیش از ۱۵ هزار تومان رسیده است. اگرچه در 
این مدت وعده کاهش قیمت  داده  شده اما مشاهدات بازار نشان می دهد که هنوز 
این وعده ها عملیاتی نشــده است.به گزارش ایسنا، براساس مشاهدات میدانی از 
خرده فروشی های سطح شهر تهران قیمت هر کیلو سیب زمینی ۱۷هزار تومان، 
پیــاز ۱۱ هزار تومان، گوجه فرنگی ۱۸ هزار تومان، خیار۱۴  تا ۱۸ هزار تومان، 
پرتقال ۲۰ هزار تومان، موز ۳۵ تا ۴۰ هزار تومان، ســیب ۲۵ هزار تومان، کیوی 
۲۰ هزار تومان، ملون۱۲ هزار تومان، گوجه ســبز ۱۱۰ هزار تومان، توت فرنگی 
۷۰ هــزار تومان، هندوانه ۷۰۰۰ تومان و بادمجان ۱۷ هزارتومان اســت.گفتنی 
است قیمت های ذکر شده حدودی بوده و ممکن است در برخی مناطق بیشتر یا 
کمتر باشد.در میادین میوه و تره بار نیز قیمت هر کیلو سیب قرمز ۱۲هزار و ۹۰۰ 
تومــان، پرتقال ۱۰ تا ۱۵ هزار تومان، موز ۲۹ هزار و۵۰۰ تومان، کیوی ۱۴هزار 
و۴۰۰ تومان، خیار رســمی ۸۵۰۰ تومان، خیار گلخانه ای۱۰ هزار و۴۰۰  تومان، 
گوجه فرنگی ۱۳هزار و۷۰۰ تومان، بادمجان ۱۱هزار و۹۰۰ تومان، سیب زمینی 

۱۱تا ۱۳ هزار تومان و انواع پیاز ۵۸۰۰ تا ۷۲۰۰ تومان است.

گزارش

اخبار کوتاه

گروه اقتصــادی - محمدرضا حقی: تهیه مســکن 
همواره یکی از مشــکلات اصلی خانواده هــای ایرانی بوده 
است، مشــکلی که علی رغم وعده ها و طرح های متفاوتی 
که از ســوی دولت ها داده شده، سال به سال بزرگتر شده و 
اینک به دغدغه اصلی بسیاری از خانواده ها و جوانانی تبدیل 

شده که قصد تشکیل خانواده دارند.
آماری که به تازگی توســط بانک مرکزی منتشر شده، 
نشــان می دهد که متوســط قیمت فروش هر متر خانه در 
تهران از ۵ میلیون و ۷۶۰ هزار تومان در پایان سال ۱۳۹۶ 
به ۳۵ میلیون و ۱۲۰ هزار تومان تا پایان اســفندماه سال 
گذشــته رسیده است. البته این تقریبا روالی ثابت شده که 
قیمت مســکن هر چهار یا پنج ســال یکبار با یک جهش 
عحیب مواجه می شود اما باید گفت که این بار، این جهش 

بیش از انتظار بوده است. 
بر اســاس این آمار، متوسط قیمت یک مترمربع منزل 
مسکونی در تهران و در ابتدای سال ۱۳۹۷ با کاهش نسبت 
به پایان سال قبل، به ۵ میلیون و ۵۳۰ هزار تومان رسید و 
متوســط قیمت هر مترمربع خانه در تهران در پایان همان 
ســال معادل ۹ میلیون و ۹۷۰ هزار تومان شد. در ابتدای 
سال ۱۳۹۸ نیز، متوسط قیمت هر متر مربع خانه در تهران 
۱۱ میلیون و ۲۷۰ هزار تومان بوده که در پایان آن سال به 
۱۴ میلون و ۴۰۰ هزار تومان رسید. از سوی دیگر، متوسط 
قیمت هر متر مربع خانه در تهران در ابتدای سال ۱۳۹۹ با 
قیمت ۱۵ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان شروع کرد و در پایان 
به ۳۰ میلیون و ۲۷۰ هزار تومان رســید. در ابتدای ســال 
گذشته نیز، متوســط قیمت فروش هر متر خانه در تهران 
۲۹ میلیون و ۳۲۰ هزار تومان بود اما با گذشــت ۱۱ ماه به 

۳۵ میلیون و ۱۲۰ هزار تومان رسید.
واضح اســت که افزایش ۶ تا ۷ برابری قیمت مســکن، 
شکاف طبقاتی شــکل گرفته در جامعه ایران را به مراتب 
افزایش می دهــد. با این افزایش قیمــت، صاحبان املاک 
مازاد بر مصرف خویش، سود خوبی خواهند داشت و فاصله 

درآمدی بیشــتری با بقیه اقشار پیدا خواهند کرد. اما چند 
دسته دیگر به شــدت متضرر می شوند: کسانی که مسکن 
دارند ولی به علل مختلف قصد تعویض مسکن دارند توانایی 
کمتری در این کار خواهند داشــت، همچنین کسانی که 
قصد خرید خانه دارند نیز شــرایط به مراتب ســخت تری 
را تجربــه خواهند کرد. اگر در ســال ۱۳۹۶ با دریافت وام 
حدود ۱۰۰ میلیون تومان امکان خرید ۲۰ مترمربع مسکن 
در تهران فراهم می شــد، اینک با ایــن وام، فقط هزینه ۳ 
مترمربع مســکن فراهم می شود و اگر قرار بر این باشد که 
وامی معادل وام ۱۰۰ میلیونی ســال ۱۳۹۶ پرداخت شود 
باید ۷۰۰ میلیون تومان وام پرداخت شود که بانکها امکان 

پرداخــت این وام را ندارند؛ و حتی اگــر این امکان فراهم 
شود، امکان بازپرداخت قسط های آن برای عموم شهروندان 

ممکن نست. 
اما در ابن مبان شاید سخت ترین شرایط برای مستاجران 
رقم خورده اســت. افزایش ۷ برابری قیمت خانه، قاعدتا به 
معنای ۷ برابر شــدن قیمت اجاره خانه است. واقعیت این 
است که حداقل در تهران قیمت رهن خانه به طور میانگین 
یک پنجم تا یک چهارم قیمت مسکن است. به این ترتیب 
اگر در ســال ۱۳۹۶ رهن هر مترمربع مسکن در تهران به 
طور میانگین یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان بوده اســت، 
امسال به قیمت ۷ میلیون تومان می رسد. این افزایش اجاره 

البته نسبت به افزایش قیمت مسکن کمی تاخیر دارد؛ زیرا 
عموما اجاره نامه ها یک ساله است و امکان افزایش اجاره پا 
به پای قیمت مسکن وجود ندارد . به این ترتیب معمولا در 
ماه های خرداد تا مرداد هر ســال که فصل اصلی جابجایی 
است، افزایش اجاره ها ســر به فلک می کشد. در سال های 
اخیر این افزایش باعث شــده که بســیاری از مســتاجران 
تهرانی حاشیه نشین شوند یا در خانه های کوچکتر مستقر 
شــوند. اجاره اشــتراکی یک آپارتمان توســط دو یا چند 
خانواده هم موضوعی است که باب شده است. واقعیت این 
اســت که افزایش اجاره به اندازه ای شده است که بیش از 
۷۰ درصد درآمد خانواده ها را می بلعد و در این شــرایط راه 
دیگری جز حاشیه نشــینی یا تهیه مسکن مشترک برای 

بسیاری از خانواده های ضعیف یا حتی متوسط نمی ماند. 
در ایام کرونا اعلام شــده بود کــه صاحب خانه ها حق 
افزایش بیش از ۲۵ درصدی اجاره بها را ندارند اما این اتفاق 
عملی نشــد. واقعیت این است که نمی توان برای اجاره بها 
قیمت دستوری تعیین کرد. از سوی دیگر وعده هایی چون 
ساختن ۴ میلیون مســکن در چهار سال توسط دولت نیز 
چندان چنگی به دل کســی نمی زند. ساخت مسکن مهر 
توسط دولت احمدی نژاد آنچنان آشفته و نامربوط بود که 
هیچ گره ای در این زمینه نگشود و حالا هم به نظر نمی رسد 
که داستان ۴ میلیون مسکن به نتیجه ای منتج شود؛ ضمن 
اینکه وزیر راه چندی پیش اعلام کرد که چالش ســاخت 
این مقدار مسکن، زمین و هزینه ساخت است، گویی برای 

ساخت مسکن چیز دیگری حز این وجود دارد! 
بــا همه ایــن تفاصیل به نظر می رســد بایــد از دولت 
درخواست اقدامی عاجل برای مستاجران کرد؛ کسانی که از 
همین حالا زمزمه های افزایش اجاره مسکن آنها را مستاصل 
کرده است و می دانند که در ماه های آتی توان افزایش اجاره 
به اندازه بازار را ندارند؛   رئیس کمیســیون عمران مجلس 
شورای اسلامی به تازگی اعلام کرده که  اجاره بها نسبت به 

سال قبل، ۱۰۰ درصد افزایش یافته است! 

نگاهی به وضعیت بازار مسکن و اجاره در سال جدید

فصل »رنج مضاعف اجاره نشین ها« آغاز شد 
قیمت مسکن از سال 1396 تا پایان سال گذشته 7 برابر شده و قاعدتا اجاره ها هم به همین مقدار رشد خواهند کرد

رئیس کل بیمه مرکزی درخصوص برنامه صنعت بیمه 
در ســال ۱۴۰۱ برای تنوع بخشــی به محصولات، گفت: 
امسال محصولات جدیدی را در حوزه های فناوری اطلاعات، 
سلامت و تکافل معرفی و به بازار عرضه خواهیم کرد.مجید 
بهزادپور در گفت وگو با ایرنــا درباره عدم تنوع محصولات 
بیمه ای در کشور، اظهارداشت: در چند سال گذشته مجوز 
بیش از ۵۰ محصول جدید توسط بیمه مرکزی صادر شده 
که در چند حوزه خاص مثل بیمه زندگی، عمر و غیره بوده 
اســت.وی با بیان اینکه صنعت بیمــه هنوز جایگاه خود را 
به دست نیاورده اســت، ادامه داد: در دنیا سه محور اصلی 
توسعه اقتصادی؛ بیمه، بانک و بورس هستند و صنعت بیمه 
جایگاه ویژه ای دارد، اما در کشور ما این صنعت هنوز رتبه 
لازم را به دست نیاورده است و باید تلاش کنیم این جایگاه 
را بــرای صنعت بیمه تعریف کنیم.رئیس کل بیمه مرکزی 
گفت: با اینکه صنعت بیمه توسعه یافته است، اما خصوصاً 
در حوزه فناوری اطلاعات و آی ســی تــی )IST(، بیمه 
هنوز به شکل موثری محصول قابل قبولی را به بازار عرضه 
نکرده اســت؛ درصورتی که می توان با ســهولت دسترسی 
بیشــتر، ضریب نفوذ بیمه را توســعه و از طرفی اطمینان 
بخشــی را، با توسعه زیر ســاخت های فناوری اطلاعات در 

نظــارت، اعمال کنیم.وی تصریح کرد: محصول دیگری که 
در ماه های آینده رونمایی خواهد شد، تکافل است؛ اگرچه 
این محصول ســال ها در بیمه مطرح بوده، اما امســال در 
نظر داریم محصولی را تحــت این عنوان ارائه کنیم. اینکه 
آیا موسســه ای تحت این عنوان مجوز می گیرد یا محصول 
ارائه کنیم، هنوز در دست بررسی است.بهزادپور ادامه داد: 
یکی از مســئولیت های خود را، کمک به برخی از معضلات 
و مشکلاتی که در سطح جامعه محسوس است، می دانیم. 

در حوزه درمان برنامه های متنوعی به صورت جدی در 
حال بررسی است که نتایج آن به زودی اعلام می شود. یکی 
از اقدامات لازم توجه به اصلاح ســاختار و بهره وری بیشتر 
ســرمایه گذاری ها در بیمه ها اســت که می تواند پشتوانه 
بهتری برای خدمات اجتماعی ماننــد خدمات درمانی در 
جامعه باشــد که برای صنعت بیمه نیز بسیار مفید است.
وی تاکید کرد: اگرچه صنعت بیمه در درمان حضور جدی 
دارد، امــا معقتدم می توانیم کمک حــال دولت به ویژه در 
حوزه ســلامت باشیم و هزینه های مستقیم مردم را در این 

بخش کاهش دهیم.
رئیس کل بانک مرکزی درباره نظارت بر شــرکت های 
بیمــه ای و صدور مجوز، گفت: طبــق قانون، وظیفه اصلی 

بیمه مرکزی نظارت اســت و در این سال ها سعی کرده به 
این وظیفه به نحو احسنت عمل کند. به طور طبیعی در اثر 
گسترش مجموعه تحت نظارت از جمله شرکت های بیمه 
و نمایندگان شــرکت های بیمه، کارگزاری ها و موسســات 
ارزیابان خســارت، حیطه و دامنه نظارت بیمه مرکزی هم 

گسترده تر می شود.
وی با بیان اینکه نظــارت بیمه مرکزی نظارت ضعیفی 
نیســت، اما جای کار زیادی دارد، افزود: یکی از برنامه های 
پیش بینی شــده تقویت نظارت و بحث اول نیز هوشــمند 
کردن نظارت اســت و بایــد نحوه و روش نظــارت مورد 
توجــه قرار گیرد و از فناوری های روز اســتفاده کنیم تا بر 
شــاخص های مالی نظارت دقیقی داشته باشیم.بهزادپور با 
بیان اینکه در بحث تعداد شــرکت های بیمه همیشه این 
ســوال مطرح اســت که تعداد مناسب شــرکت های بیمه 
چه میزان اســت، گفت: براساس مطالعه ای که پژوهشکده 
بیمه انجام داد تقریبا به رقم ۵۰ شــرکت در فضای فعلی 
کشور رسیده است، البته اعتقادی به تعیین دستوری تعداد 
شــرکت های بیمه ای ندارم، نــوع فعالیت ها، اعمال نظارت 
هوشمند و ایجاد بازار رقابتی تحت کنترل تعداد شرکت ها 
را تعیین می کند.وی اضافه کرد: به موجب اصلاح مواد ۱ و 

۲ قانون اجرای اصل ۴۴ قانون اساســی پیش بینی شده که 
نمی توان به دلیل اشــباع شدن بازار مانع از صدور مجوزها 
شد، یعنی تکلیف قانونی وجود دارد که نمی توان مانع جدی 
بــر صدور مجوزها ایجاد کنیم و در قانون اختلال در رقابت 

نامیده می شود.
رشد ضریب نفوذ بیمه در ۱۰ سال گذشته

رئیــس کل بیمه مرکزی تاکید کرد: اگر شــاخص های 
رقابــت صحیح را در بازار بیمــه ای تعریف و آیین نامه  آن 
تدوین شــود، خود به خود به تعداد مناســب شرکت های 
بیمه ای خواهیم رســید؛ اما در شرایط فعلی سعی کردیم 
بازنگــری جدی در صدور مجوزهای شــرکت های بیمه ای 
داشته باشیم تا در یک زمان قابل قبول تعیین تکلیف کنیم.

وی با تاکید بر اینکه باید فضا را برای سرمایه گذاری جدید 
باز بگذاریم، گفت: صنعت بیمه نســبت به بخش های دیگر 
رشــد بیشتری داشته است.بهزادپور بیان کرد: ضریب نفوذ 
بیمه در ۱۰ سال گذشته از ۲ درصد به ۲.۵۷ درصد رسیده 
که نشان دهنده رشد خوب این صنعت در سال های گذشته 
است، اما تا رسیدن به برنامه تعیین شده فاصله زیادی داریم 
که با برنامه ریزی های انجام شده، امیدواریم تا مردم شاهد 

توسعه قابل قبولی در این صنعت باشند.

انجمــن جهانی فولاد گزارش داد: مجموع تولید جهانی 
این محصول در ســه ماهه نخست ســال ۲۰۲۲ میلادی 
کاهش ۶.۸ درصدی را به ثبت رســاند. ایران نیز با تولید ۶ 
میلیون و ۹۰۰ هزار تنی فولاد همچنان در جایگاه دهمین 
فولادســاز برتر جهان قرار دارد.به گزارش سازمان توسعه و 
نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، فولادسازان 
جهان از ابتدای ژانویــه تا پایان مارس ۲۰۲۲میلادی )۱۱ 
دی ۱۴۰۰ تا ۱۱ فروردین ۱۴۰۱(، ۴۵۶ میلیون و ۶۰۰ هزار 
تن فولاد خام تولید کرد کــه این میزان حاکی از افت۶.۸ 

درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته است.همچنین 
۶۴ کشــور فولادســاز جهان در ماه مارس ۲۰۲۲ میلادی 
)۱۰ اســفند ۱۴۰۰ تا ۱۱ فروردین ۱۴۰۱( ۱۶۱ میلیون 
تن فولاد خام تولید کردند که نســبت به مدت مشابه سال 

گذشته کاهش ۵.۸ درصدی را نشان می دهد.
در مدت یاد شــده، ایران در مجموع ۶ میلیون و ۹۰۰ 
هزار تن فولاد خام تولید کرد که نســبت به مدت مشــابه 
سال گذشته میلادی، ۴.۴ درصد کاهش داشته است. تولید 
فولاد خام ایران در مارس ســال جــاری میلادی نیز با۶.۱ 

درصد افت نسبت به مارس ۲۰۲۱ میلادی به ۲ میلیون و 
۳۰۰ هزار تن رســید.از ابتدای ژانویه تا پایان مارس۲۰۲۲ 
میــلادی، چین با تولیــد ۲۴۳ میلیــون و ۴۰۰ هزار تن 
)افت۱۰.۵ درصدی نســبت به مدت مشــابه سال ۲۰۲۱ 
میلادی( بیشترین میزان تولید فولاد خام جهان را به خود 

اختصاص داد. 
پس از آن، هند با تولید ۳۱ میلیون و۹۰۰ هزار تن فولاد 
خام )رشد۵.۹ درصدی(، ژاپن با تولید ۲۳ میلیون تن )افت 
۲.۹ درصــدی(، امریکا با تولید ۲۰ میلیون و ۳۰۰ هزار تن 

)کاهش چهار دهم درصدی( و روسیه با تولید ۱۸ میلیون 
و ۷۰۰ هــزار تن)کاهش ۱.۲ درصــدی( در رتبه های دوم 
تا پنجم ایستادند.همچنین کره جنوبی با تولید۱۶ میلیون 
و۹۰۰ هزار تــن فولاد خام )افت۳.۸ درصــدی(، آلمان با 
تولید ۹ میلیون و ۸۰۰ هزار تن )افت۳.۷ درصدی(، ترکیه 
با تولیــد ۹ میلیون و ۴۰۰ هزار تن )افــت۴.۷ درصدی(، 
برزیل با تولید هشــت میلیون و ۵۰۰ هزار تن)کاهش ۲.۲ 
درصدی( و ایران با تولید ۶ میلیون و ۹۰۰ هزار تن)افت۴.۴ 

درصدی( در رتبه های ششم تا دهم جهان جای گرفتند.

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با بیان اینکه 
بیش از ۹۵ درصد کارگران در کارهای با ماهیت مستمر با 
قرارداد موقت مشغول کار هستند، از وزارت کار خواست تا 
لغو دادنامه ۱۷۹ دیوان عدالت را پیگیری کند.فتح الله بیات 
در گفت وگو با ایســنا، با تبریک هفتــه کارگر به کارگران 
سراســر کشور اظهار کرد: این هفته فرصت خوبی است که 
کارگران و نمایندگان جامعه کارگری مطالبات به حق خود 
را از دولت و مجلس و کارفرمایان داشته باشند و بتوانند در 
جارچوب قانون مذاکرات خود را ادامه بدهند و مطالباتشان 
را پیگیری کنند.وی ادامه داد: یکی از مهمترین موضوعاتی 
که از سوی اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی دنبال شده، 
بحث امنیت شغلی است. در حال حاضر بیش از ۹۵ درصد 
کارگران فاقد امنیت شغلی هستند و در کارهای مستمر و 

دائم با آنها قرارداد موقت بسته می شود. 
در جامعه و روابط کار ما عرضه و تقاضا همخوانی ندارد 
و برخی کارفرمایان از این مساله سوء استفاده می کنند لذا 
از وزارت کار به عنوان مجری و پیگیر اصلی تقاضا داریم که 
بحــث دادنامه ۱۷۹ دیوان عدالت را پیگیری و خواهان لغو 
آن باشــد.بیات تصریح کرد: امروز بخش اعظمی از کارگران 
با قراردادهای موقت مشــغول کار هســتند و فارغ از بحث 
معیشت، امنیت شغلی و امنیت روحی و اجتماعی آنها دچار 
آســیب شــده و هر روز نگران اخراج و عدم تمدید قرارداد 
خود هســتند و از این مساله رنج می برند.عضو ستاد هفته 
کارگر به برنامه های پیش بینی شده برای کارگران در این 
هفته اشــاره کرد و گفت: دوشنبه اولین روز هفته کارگر را 
در پیش داریم که طبق ســنوات گذشته تجدید میثاق با 
آرمان های حضرت امام )ره( در حرم مطهر برگزار می شود و 

برنامه هایی در این خصوص تدارک دیده شده است.
وی ادامه داد: هشــتم اردیبهشت به نام کارگران جوان، 
امنیت شغلی و سلامت نامگذاری شده و اتحادیه همه ساله 
مراسمی در این خصوص برگزار و از مسئولان دعوت می کند. 
در هفته کارگر نشســت های مختلفی بــا نهادها، ارگان ها 
و تشکل ها در خصوص امنیت شــغلی، حقوق و دستمزد، 
بیمه و تامین اجتماعــی و موضوعات مرتبط با بخش های 
صنعت و تولید برگزار می شود.بیات، دیدار کارگران با مقام 

معظم رهبری، تجلیل از زنان کارگر، تجلیل از بازنشستگان 
و پیشکسوتان جامعه کارگری و برگزاری جشنواره امتنان 
کارگــران را از دیگر برنامه های پیش بینی شــده در هفته 

کارگر امسال برشمرد.
چرا واکنش ها به افزایش حقوق کارگران

 ادامه دارد؟
عضو هیات مدیره کانون شــوراهای اسلامی کار اصفهان 
با انتقاد از اظهاراتی که در روزهای اخیر نســبت به افزایش 
حقوق کارگران از سوی برخی مقامات غیر مسئول در این 
حوزه مطرح شده، از نامه نگاری با وزیر کار و طرح شکایت 
به وزیر کشــور خبر داد و این اظهارات را توهین به جامعه 

کارگری دانست.
محمــد مرجانی ـ در گفــت وگو با ایســنا، با تبریک 
هفته کارگر به کارگران سراســر کشور، اظهار کرد: یکی از 
دغدغه های جامعه کارگری بحث تورم است و بین تورمی که 
امروز در ســطح جامعه وجود دارد با سطح افزایش حقوق 
کارگران تفاوت بسیاری هست. در سالهای قبل سطح تورم، 
نوســان نرخ ارز و موارد دیگر بین حقوق کارگران و سطح 
درآمد آنها فاصله انداخت ولی این فاصله در دولت جدید با 
همراهی شرکای اجتماعی در شورای عالی کار و در جریان 
تعیین دستمزد به صورت سه جانبه تاحدودی کاهش یافت 
و نمایندگان  کارگران و کارفرمایان و دولت افزایش دستمزد 

را از همه جهات بررسی کردند تا به این نتیجه رسیدند.
وی با بیان اینکه سهم دستمزد در بحث بهای تمام شده 
کالا زیر ۱۰ درصد است و دیده نمی شود، ادامه داد: اگرچه 
در کارگاههای کوچک به دلیل اینکه سیســتم های بهای 
تمام شــده خود را نمی توانند مدیریــت کنند این افزایش 
تاثیرگذار است ولی در کارخانه ها و شرکتهای بزرگ تاثیری 

ندارد.
عضو هیات مدیره کانون شــوراهای اسلامی کار اصفهان 
تاکیــد کرد: متاســفانه مباحثی که در خصــوص افزایش 
دســتمزد کارگــران از ســوی برخــی کارفرمایان بخش 
خصوصــی، اتاق بازرگانی و شــرکتهای کوچک و خرده پا 
مطرح می شود، بیشتر فضاسازی است وگرنه افزایش حقوق 
تاثیر چندانی روی بهای تمام شده کالای تولید کننده ندارد 

چرا که در سطوح دیگر نظیر قیمت مواد اولیه و حامل های 
انرژی بالاتر است.مرجانی درعین حال به اظهارات اخیر یک 
مقام غیر مســئول در حوزه کار که افزایش حقوق کارگران 
را موجب سوق یافتن آنها به سمت موادمخدر عنوان کرده 
بود، واکنش نشان داد و گفت: اینکه در آستانه هفته کارگر 
چنین مباحثی از ســوی برخی مقامات و افراد غیر مسئول 
در حوزه کارگری مطرح می شود باعث تاسف است چرا که 
این اظهارات توهین آمیز نه تنها به کارگران بلکه به جامعه 

فرهنگیان نیز هجمه وارد کرده است.
عضو کانون شــوراهای اســلامی کار اصفهان در توضیح 
جزییات بیشتر این طور بیان کرد: متاسفانه دیدگاه ایشان 
این اســت که اگر حقوق جامعه کارگری بالا برود به مواد 
مخــدر روی می آورنــد و احتمال پخش مــواد مخدر در 
مدارس و محیط های کاری بیشــتر می شود اما اینکه چرا 

ایشان چنین بحثی را مطرح کردند و چه هدفی داشتند از 
نظر ما نابخردانه بوده است.به اعتقاد مرجانی، زمانی فرد به 
دنبال مواد مخدر می رود که مشکلات ذهنی و درگیری های 
خانوادگی اش زیاد شود، در حالی که امروز نمی  توان اعتیاد 
را جرم دانســت و باید آن را به عنــوان یک بیماری دید و 
چنانچه بحث آموزش مطرح شد بهتر بود ایشان بدون آنکه 
موجب تنش در جامعه کارگری شود به این مساله بپردازد.

وی از ارســال نامه به وزیــر کار در این خصوص خبر داد و 
گفت: ما شــکایت خود را به وزیر کشور نوشته ایم و با وزیر 
کار هم از طریق پســت الکترونیکی نامه نگاری داشته ایم 
و منتظر پاسخ وزیر هســتیم. این فرد باید از طریق رسانه 
ملی از جامعه کارگری عذرخواهــی کند چرا که اظهارات 
وی موجب رنجش خاطر کارگران در آســتانه هفته کارگر 

شده است.

رئیس بیمه مرکزی خبر داد

فضای رقابتی باید در بازار بیمه ایجاد شود

رتبه دهم ایران حفظ شد
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رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی:

۹۵ درصد کارگران با قرارداد موقت مشغول کارند


